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Vážení čitatelia!  

Užívame si teplé slnečné lúče a túžobne čakáme na letné prázdniny. 

Prvé oteplenie nás vylákalo na ihriská a terasy, kde s radosťou pobudneme 

dlhší čas až do podvečerných hodín. Aj my, školáci, sme do druhého 

polroku vstúpili s plánmi, ambíciami a snahami. Jednou z nich je aj náš 

školský časopis, pretože máme už dlhoročnú snahu približovať širšej 

verejnosti dianie v našej škole aj mimo nej. 

Jeho stránky ponúkajú pestrú paletu tém, umeleckú tvorbu, 

rozhovory a príspevky zo života našej školy. Tak, milí naši čitatelia, čítajte 

s porozumením a majte, prosím, porozumenie s čítaním.  

Veríme, že Vás zaujmú všetky témy, ktoré opäť pripravili naši žiaci 

a pedagógovia. 

 

Prajeme Vám príjemné čítanie! 

 

  

 

 

 

 

 

 



Rozhovory s našou herečkou 

Slovo dalo slovo a dohodli sme sa, že po prvom 

úspešnom školskom filme Hurá do školy! natočíme niečo 

dlhšie, lepšie, akčnejšie a príbehovejšie. Kostru príbehu 

sme vyskladali pomerne jednoducho a opäť oslovili 

„nášho“ scenáristu Vlada Moresa, ktorý pre nás „ušil“ 

scenár. To všetko a ešte viac sme už povedali v minulom 

čísle. Nakrúcanie už odvtedy dosť pokročilo a film 

bude čoskoro hotový. Rozhodli sme sa preto 

vyspovedať Vivien Kubovú, aby nám priblížila svoje 

dojmy z nakrúcania filmu Železný kryštál.  

 

Ako si sa dostala k filmu? 

Vďaka pánovi učiteľovi Kerakovi a pani učiteľke Surmanovej, ktorí ma s týmto 

nápadom oslovili ešte v lete minulého školského roka. Znelo to zaujímavo a keďže 

ja som rada pred kamerou a skúšam rada nové veci, tak som nadšene ponuku 

prijala a som veľmi vďačná, že som takúto príležitosť dostala.  

 

Aké sú tvoje pocity z nakrúcania? 

Mám z toho naozaj úžasné pocity. Aj keď je pre mňa v určitých situáciách ťažšie 

udržať emócie na uzde, neľutujem, že som do toho šla. Stretla som sa so super 

ľuďmi, mám pekné zážitky a zažívam zábavu aj mimo školy. 

 

Čo hovoríš na príbeh a scenár? 

Príbeh a scenár sú podľa mňa výborne vymyslené. Príbeh je zaujímavý a chytľavý, 

užasne spracovaný, aby všetko dávalo zmysel. 

 

Priblíž nám svoju postavu. 

Je mi podobná. Volá sa Petra. Je to sirota, ktorá býva s babkou a je to 

problémové dievča. Znamená to, že ťažšie si hľadá priateľov, no nájde ich. Nie je 

zlá, iba citlivá na isté veci, ktoré sa postave v minulosti stali.  

 

 

 



Aké máš pocity na pľaci? 

Úžasné. S úžasnými ľuďmi sa pracuje výborne. Cítim, že toto som ja. Že robím 

niečo, čo ma baví a robí šťastnou. Užívam si každú jednu chvíľu, kedy na pľaci 

môžem byť. Postava Petry, ktorú hrám, ma neskutočne baví. Už teraz mám 

úžasné spomienky na čas strávený so super ľuďmi. Som vďačná, že som si to 

mohla zažiť.  

 

Čo je najťažšie na natáčaní? 

Asi zahrať čo najdôveryhodnejšie  danú situáciu. Niekedy sa pomýlime, 

zabudneme text a začneme sa smiať. Udržať vážnosť situácie je ťažšie, ako sa 

zdá.  

 

Čo chceš v budúcnosti robiť? 

Určite chcem pokračovať ako herečka. Je to práca, ktorá ma napĺňa energiou 

a som s ľuďmi, ktorých mám rada.  

 

Lyžiarsky výcvik 

Žiaci 8. a 9. ročníka sa v tomto školskom roku zúčastnili základného 

lyžiarskeho kurzu v dňoch od 5. 2. do 10. 2. 2023. 46 žiakov bolo ubytovaných 

v chatách Nezábudka a Kaška v Jasenskej doline. Vedúcim kurzu bol Mgr. Martin 

Jančiček. Okrem neho sa žiakom 

venovali ďalší štyria inštruktori 

z radov učiteľov a zdravotníčka. 

Vivien Kubová, žiačka 9. ročníka, nám 

priblížila svoje dojmy a zážitky 

z tohto kurzu. 

Na „lyžaráku“ sme mali síce 

niekedy −14 °C, ale zato sme počas 

celého výcviku mali pekné počasie. 

Irónia bola, že som spadla v prvý 

a posledný deň nášho lyžovania, ale veľmi som si celý pobyt užila. Bola som 

s úžasnými ľuďmi a mali sme dvakrát diskotéku. Všetky skupiny sa dostali na 

veľké svahy. Mne osobne sa najviac páčila najdlhšia a zároveň najťažšia 

zjazdovka so sedačkovou lanovkou. Išli sme na veľkom svahu i cez les, kde sa 

všetkým páčilo.  



Za celý čas som spadla len 

trikrát na koleno a píšťalu a raz 

v lese na zadok. Ale tam sme 

padli všetci. Musím povedať, že 

keby sme nemali bufet, umrela 

by som hladom. Našťastie sa 

počas celého výcviku nikto vážne 

nezranil a všetci sme sa zdraví 

a šťastní dostali domov. Som 

rada, že som bola na lyžiarskom 

výcviku. Zlepšila som sa, mám 

zážitky a uliala som sa zo školy.  

 

Vivien Kubová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Povesti o Čachticiach 

Piataci mali v rámci literatúry vytvoriť regionálnu povesť. Mohli tak 

uplatniť svoju fantáziu, ktorú prepojili so skutočnosťou. Povesť je totiž žáner 

podobný rozprávke s reálnym základom. Prečítajte si dve povesti, ktoré vám 

prinášame v skrátenej forme aj s ilustráciami. 

 

O cintoríne v Čachticiach 

Kedysi dávno sa v Čachticiach do chudobnej rodiny narodilo dievča menom 

Gréta. Bola najmladšia zo šiestich súrodencov. Jej žiarivé zelené oči svietili na 

jej tvári. Bola veľmi schopná, no veľmi si toho jej rodina vytrpela. Jej 

najstaršieho brata hodili deti bohatých ľudí do rieky a on sa utopil. Kedysi mali 

bohatí nadvládu a nikto neriešil vraždu malého chlapca z chudobnej rodiny.  

V štrnástich rokoch sa Gréta naučila loviť a klásť pasce. Začala si však 

všímať, že zvieratá začínajú hynúť. Aj jeden z jej súrodencov, Tomáš,  neskôr 

zomrel. Dedinu zachvátil mor, ktorý ničil ľud Európy. K bohatým ľuďom chodili 

liečitelia, ktorí mali na sebe masky so zobákom. Choroba postihovala zvieratá aj 

ľudí, bohatých aj chudobných. Peniaze nikomu život nezachránili.   

„Nebudeme mať čo jesť, umrieme od hladu alebo nás zabije mor,“ povedala 

Gréta.  

Časom z rodiny zostala nažive len ona 

a jej o rok staršia sestra Jana. Obe si sľúbili, 

že ak jedna zomrie skôr, druhá ju dôstojne 

pochová. Verili, že sa jedného dňa stretnú 

v nebi.  

Jana zomrela ako prvá. Gréta jej 

urobila malý pomník z kamienkov a každý deň 

jej nosila kvety. Na tom mieste vznikol 

čachtický cintorín a dodnes si tam 

chodievame uctiť ľudí, ktorí sú po smrti.  

 

Diana Polčanová, Šarlota Selecká 

 

 



Lesana s čarovným hlasom 

V rieke Jablonka, ktorá preteká 

pod Čachtickým hradom, žila vodná 

panna menom Lesana. Popri rieke rástol 

starý dubový les. Ľudia ho volali 

začarovaný a kolovalo o ňom veľa 

príbehov.  

Do lesa vraj kedysi chodili 

drevorubači a les postupne vyrubovali. 

Jedného dňa Lesana svojím pekným 

hlasom privolala mladého drevorubača 

a začarovala ho tak, že bol z neho 

strom. Postupom času mizli drevorubači 

a pribúdali stromy. Čoskoro chlapi 

zistili, že Lesana svojím hlasom dokáže 

mládenca privolať a začarovať, a tak si 

začali zakrývať uši. Rozhodli sa, že pannu chytia a prinútia ju ostatných 

odčarovať.  

Chytili ju do siete a zajali. Žiadali od nej, aby im vrátila kamarátov späť. 

Tá im sľúbila, že chlapcov odčaruje, ale pod podmienkou, že vysadia nový les 

a nebudú ho rúbať. Tak sa aj stalo a les zasa ožil.  

 

Juraj Bielik, Sofia Olachová 

 

 

Prvácka pasovačka 
 

Škola je pre dieťa veľkou životnou zmenou. Končí sa obdobie 

bezstarostných hier a začínajú sa prvé povinnosti. Aj do našej školy v septembri 

po prvýkrát prišli noví žiaci - prváci, z ktorých sú dnes už naozajstní školáci. 

Polrok prešiel a z týchto vystrašených detí sú dnes žiaci, ktorí už ovládajú mnohé 

pravidlá a zákonitosti veľkej školy, ktoré ich budú sprevádzať po celý čas 

strávený v nej.  

V stredu dopoludnia, dňa 18.01.2023, sa v našej škole vo veľkej telocvični 

uskutočnila slávnostná „PASOVAČKA PRVÁKOV.“ Na nej boli naši najmladší žiaci 

prijatí medzi školákov. Pod vedením triednych učiteliek Mgr. A. Kubrickej a Mgr. 



J. Kukučovej si prváčikovia pripravili krátky program pre rodičov, starých 

rodičov... 

 Do telocvične vstupovali v talároch a spievali pieseň „My sme slávni prváci.“ 

Všetkých prítomných a hlavne prváčikov privítala p. učiteľka Mgr. A. Kubrická. 

V príhovore spomenula,  ako žiaci prišli po prvýkrát do školy a čo sa všetko za tie 

tri mesiace strávené v škole naučili. Počas programu recitovali básne, písali 

písmenká, tancovali, spievali piesne, pri ktorých ich hudobne sprevádzala pani 

učiteľka Mgr. J. Kukučová. Pri jednotlivých úlohách asistovali staršie žiačky, 

ktoré boli  oblečené v rozprávkových kostýmoch.   

 Po krátkom programe pani učiteľka prečítala prvácky sľub, na ktorý žiaci 

odpovedali hlasným „sľubujeme.“ Potom už každý jednotlivo pristupoval k pánovi 

riaditeľovi Mgr. R. Puchému, ktorý ich pasoval veľkým symbolickým pravítkom do 

cechu žiackeho. Týmto aktom žiaci už oficiálne patria do našej „školskej 

rodinky.“   

Všetci dostali  na pamiatku 

pasovací list, ktorý im bude tento 

slávnostný deň pripomínať. Prváci 

zvládli svoj deň na veľkú jednotku! 

Z tejto milej akcie odchádzali 

usmiati a plní zážitkov.  

Nakoniec sa prihovoril pán 

riaditeľ, ktorý vyzdvihol ich 

usilovnosť, šikovnosť  a poprial im, 

aby sa im takto darilo i naďalej. Aj 

my sa pripájame a prváčikom 

prajeme veľa šťastia a úspechov 

v našej škole!  

 

       

         Mgr. Martina Sulová 

 

 

 

 



Tretiaci navštívili knižnice 

 Knihy nás sprevádzajú 

už od útleho detstva. Zo 

začiatku sú to rôzne leporelá, 

rozprávkové knihy v mäkkej či 

tvrdej väzbe, v prvom ročníku 

ZŠ je to Šlabikár či Čítanka, 

neskôr učebnice, ktoré žiaci 

používajú pri vzdelávaní... 

 Už aj deti vedia, že 

knižnice sú budovy alebo 

miestnosti, v ktorých sa 

požičiavajú knihy, časopisy a 

sú určené pre širokú 

verejnosť. Svoje priestory 

nám ponúkajú nielen na 

trávenie voľného času, ale i na 

stretávanie sa. A čo je ich poslaním ? Je to uchovávanie a  sprístupňovanie 

dedičstva pre budúce generácie. Mesiac marec je stvorený na návštevu knižnice. 

A tak sme sa aj my s našimi tretiakmi vybrali do tých, ktoré máme najbližšie.  

Dňa 15. 03. 2023 sme navštívili knižnicu Ľudovíta Vladimíra Riznera, ktorá 

sa nachádza v Novom Meste nad Váhom, kam sme sa so žiakmi prepravili vlakom. 

Tu sme sa zúčastnili besedy o spisovateľke Kriste Bendovej. V knižnici nás 

privítala pani knihovníčka, ktorá nám na začiatku porozprávala zaujímavé 

informácie o nej. Dozvedeli sme sa, že svoje služby poskytuje už od roku 1925. 

Na začiatku bolo v knižnici  201 kníh a dnes ich fond obsahuje viac ako 65 000 

kníh, z toho je 12 000, ktoré sú určené pre deti. Besedu o spisovateľke 

knihovníčka začala otázkou: „Poznáte Kristu Bendovú?“ V miestnosti zaznelo 

jednoznačné a hlasné „Áno!“ Počas besedy sa žiaci dozvedeli veľa zaujímavostí 

ako napr.: to, že nebola len skvelou prozaičkou, poetkou, ale pôsobila aj ako 

novinárka a dramatička. Taktiež nás oboznámila, kde spisovateľka žila, akým 

žánrom sa venovala, čo ju inšpirovalo, aké knihy napísala i to, že jej tvorba bola 

plná smiechu, humoru a fantázie. Z jej kníh spomeniem „Osmijankove rozprávky,“ 

ktoré sú bezpochyby jedným z najznámejších diel. Hlavnú postavičku Osmijanka 

navrhli deti samy tak, že kreslili panáčiky, ktoré sa podobali na osmičku. Príbehy 



obsahujú spolu šesťdesiatštyri rozprávok, ktoré sú rozdelené do ôsmich kníh 

s podtitulmi: o princeznách, zvieratkách, zázračných krajinách... Známa je aj 

kniha „Opice z našej police.“ Keďže Krista Bendová mala troch synov, inšpiráciu k 

tejto knihe čerpala zo situácií, ktoré sa odohrávali u nich doma.  

Po besede sme navštívili detské oddelenie, kde si tretiaci vybrali a listovali 

v rozprávkových knihách či v encyklopédiách. Nakoniec návštevy sme poďakovali 

a obohatení o nové poznatky sme sa motorovým vlakom vrátili späť do školy. 

Vo štvrtok, dňa 24. 03. 2023 sme s radosťou zavítali aj do knižnice, ktorá 

sa nachádza v našej obci. Tá začala svoju prevádzku v roku 1963. Tu nás privítala 

a do sveta plného kníh vtiahla pani Alenka Novotná. Žiakom porozprávala, ako to 

v knižnici funguje, ako sa knihy požičiavajú, kto sa o ne stará, ale i to, počas 

ktorých dní býva otvorená. Zoznámili sme sa s množstvom zaujímavých knižiek, 

ktoré mali svoje miesto v regáli či na polici. Počas návštevy sme sa započúvali do 

vybranej rozprávky „O Palčekovi,“ ktorá sa nachádza v knihe „Kráľovstvo 

rozprávok.“ Rozprávky B. Němcovej, K. J. Erbena a ľudové rozprávky v tejto 

knihe upravila Alena Peisertová.  

„Žili kedysi manželia a tí nemali deti.“  Takto začínala rozprávka, ktorú 

postupne čítali tretiaci pre svojich spolužiakov. Po jej prečítaní žiaci odpovedali 

na otázky, ktoré boli spojené s touto rozprávkou. Keďže počas čítania boli 

sústredení, vedeli odpovedať na každú z nich. V knižnici sme ešte strávili čas 

tým, že si žiaci do sýtosti poprezerali knihy, ktoré ich zaujali. Deťom sa 

z knižnice veru ísť nechcelo, odchádzali spokojní, s peknými a novými zážitkami. 

Táto návšteva bola pre viacerých prvá, no už teraz dúfam, že nie posledná. 

Ďakujeme pani Alenke za jej milé prijatie!  

Čo myslíte, potrebujeme v dnešnej dobe knižnice?  Z môjho pohľadu určite 

áno, pretože z kníh vyžaruje určité čaro, ktoré prežijeme iba pri jej čítaní. 

V dnešnej dobe deti čoraz menej siahajú po knihách, radšej sa hrajú na telefóne, 

tablete, či surfujú po internete... Rozvíjať komunikáciu, slovnú zásobu, fantáziu, 

kreativitu... to všetko sa prehlbuje i pri čítaní kníh. Pomáhajme deťom budovať si 

kladný vzťah ku knihe už od útleho detstva. Môžeme tak urobiť spoločnou 

návštevou knižnice. Dúfam, že návšteva oboch z nich inšpirovala našich tretiakov, 

aby ju navštevovali pravidelne!  

 

 

        Mgr. Martina Sulová 

 



Tretiaci na návšteve „COSMOS DISCOVERY“ 
 

 Aj vy sa niekedy zahľadíte na oblohu plnú hviezd? Netúžite v ten okamih 

vzlietnuť a pozrieť sa tam hore? Ľudia boli oddávna zvedaví, chceli vidieť vesmír 

zblízka, a tak im cesty do vesmíru umožnili rôzne lietajúce stroje, ktoré 

zostrojili vlastnými silami.  

Vesmír nám ponúka nekonečné možnosti bádania a poznávania. A tak sme sa 

v sobotu, dňa 11. 02. 2023, spolu so žiakmi vybrali za vesmírnym dobrodružstvom. 

Cestovali sme do bratislavskej Incheby na svetovú výstavu „Cosmos Discovery.“ 

Štyridsať detí ráno nastúpilo do pristaveného autobusu a naša cesta na svetovú 

výstavu kozmonautiky práve odštartovala. 

Cesta po diaľnici nám ubehla rýchlo, cez Bratislavu sme prešli plynule a bez 

obmedzení. Vystúpili sme na autobusovej zastávke pri Inchebe. V pokladni sme si 

zakúpili vstupenky, v šatni odložili bundy a ruksaky. Každý žiak dostal kartu 

kozmonauta a zábavný pracovný zošit, do ktorého okrem iného počas výstavy 

zbieral pečiatky (tajné kódy).   

Prechádzali sme jednotlivými galériami, kde sme videli množstvo 

originálnych artefaktov z vesmírnych misií, modely orbitálnych staníc, reálne 

modely raketoplánov, rakiet... Pri jednotlivých exponátoch sme sa zastavili 

a čítaním textových popisov sme sa dozvedeli veľa zaujímavých informácií. Spolu 

so žiakmi sme vstúpili na palubu vesmírnej stanice MIR, dotkli sme sa Mesiaca, 

prešli sme orbitálnou stanicou, videli sme Lajku a aj šimpanza Enosa. Zastavili 

sme sa aj v galérii, ktorá niesla názov „Slovenská stopa.“ Tu sme si prezreli našu 

umelú družicu skCUBE, osobné 

predmety nášho prvého slovenského 

kozmonauta I. Bellu. Mňa zaujalo 

zariadenie, ktoré vyrobili slovenskí 

vedci. „Kozmický inkubátor“, ktorý je 

určený na liahnutie prepelíc vo 

vesmíre. Má valcovitý tvar, je 

vyrobený z kovu a sú v ňom priečinky 

na uloženie vajíčok. Približne po 

dvoch hodinách sa naše vesmírne 

dobrodružstvo skončilo. Nastúpili 

sme do autobusu, ktorý nás 

bezpečne priviezol späť do Čachtíc.  



Výstava nám ponúkla jedinečnú prehliadku objavov, udalostí z vesmírneho 

sveta a kozmonautiky, ale aj množstvo nových poznatkov a v neposlednom rade i 

zábavu a príjemne strávenú sobotu. Vesmírne dobrodružstvo bolo pre nás 

úžasným zážitkom! Bolo nám „super!“ 

                      Mgr. Martina Sulová 

 

Pohár SFZ žiačok  

Dňa 23. 5. 2023 sa žiačky našej školy zúčastnili krajského kola futbalovej 

súťaže Školský pohár SFZ, kde si počínali výborne a po zápasoch proti ZŠ Pavla 

Demitru v Dubnici nad Váhom (stav zápasu 4:2 pre Čachtice) a proti ZŠ Bystričany 

(stav zápasu 4:0 pre Čachtice) obsadili celkové prvé miesto v Trenčianskom kraji. 

Najlepšou hráčkou turnaja bola vyhlásená Timea Bublavá, ktorá vsietila šesť gólov.  

Naše dievčatá jednoznačne postúpili do celoslovenského kola, ktoré sa uskutočnilo 

13. – 14. 6. 2023 v Šamoríne.  

Tam už, bohužiaľ, nedokázali v tvrdej konkurencii zdolať žiadneho súpera, ale 

našu školu reprezentovali naozaj výborne a patrí im veľká vďaka. Znova sa 

potvrdzuje, že ZŠ Čachtice sa 

dlhodobo  umiestňuje v športových 

súťažiach na popredných miestach. 

Výborná príprava pod vedením 

našich učiteľov telesnej výchovy 

a talent a tiež poctivá drina našich 

športovcov prináša svoje ovocie. 

Výkony našich reprezentantiek 

ukázali jednoznačnú dominanciu 

v rámci Trenčianskeho kraja 

a dokázali potrápiť aj súperov vo 

finálovom turnaji. 

 

Mgr. Marek Bumbál 

 

 

 

 


